
「專利落實：亞洲與歐美經驗的比較」國際研討會 
時間：99 年 2 月 5 日(週五) 

地點：本院人文館 3 樓國際會議廳 
時    間 活  動  內  容 
8：50~9：30 來  賓  報  到 

9：30~9：50 

開幕式 
貴賓致詞 
本院院長翁啟惠教授 
經濟部智慧財產局局長王美花 
德國馬普智慧財產法與競爭法研究所所長 Reto Hilty 教授 
新加坡智慧財產學院院長 HO Cheng Huat 
臺灣大學法律學院院長蔡明誠教授 

9：50~10：40 主題演講 
演講人： Reto Hilty 教授(德國馬普智慧財產法與競爭法研究所所長) 

10：40~11：00 茶  敘  時  間 

11：00~12：40 

Patent Enforcement and Economics 
1.Economic Research and Teaching in the Field of Patent Enforcement 
2.Cross-Jurisdiction Comparison of Economic Approaches to IPR and 

Competition Law－The CD-R Cases 
午  餐  時  間 

14：00~15：35 
1.The Enforcement of Patent Rights in Japan－Need to Redefine the Roles of the 
Judicial and Administrative Actors 
2. Patent Enforcement in Korea 

15:35~15:55 茶  敘  時  間 

15：55~17：55 
1. Patent Enforcement and the Court System in Indonesia 
2. Patent Enforcement in India: Some Institutional Challenges 
3. Enforcement of Patent Rights in the Philippines: Legal and Practical Issues 

時間：99 年 2 月 6 日(星期六) 
地點：臺灣大學法律學院霖澤館 1 樓國際會議廳 

 活  動  內  容 

9：00~10:35 
 “Patents in a (Small) Advanced Developing Economy: Lessons from the 
Singapore Model of Patent Law and Enforcement” 
2. Patent Enforcement in Malaysia  

10:35~10：55 茶  敘  時  間 

10:55~12:30 

1. " The Development of Patent Enforcement in China - Based on the 2010 
Judicial Interpretation of the Supreme People’s Court for Judging Patent 
Infringement Cases and the 2009 Patent Act " 

2.Examination of Short-term Patents in Hong Kong  
午  餐  時  間 

13:30~15:05 

Patent Enforcement through Specialized Intellectual Property Court I 
1. “Centralized Patent Enforcement – Experiences and problems with the 

US-system” 
2. Revisiting the Effectiveness of Enforcing Intellectual Property Rights in the 
Specialized Intellectual Property Court of Thailand 

15:05~15:25 茶  敘  時  間 

15:25~17:00 

Patent Enforcement through Specialized Intellectual Property Court II 
1. Patent Enforcement as Adjudicated by the Taiwan IP Court  
2. Current proposal(s) for Jurisdiction within European Patent 

System/Community Patent  

17：00~18:00 綜合討論-- The Way Forward－Possible - New, Regional - Structures of Patent 
Enforcement in Asia? 

主辦單位：德國馬普智慧財產法及競爭法研究所、新加坡智慧財產學院、國立臺灣大學法律學院、中央研究院法律

學研究所籌備處劉孔中教授 

協辦單位：國立政治大學商學院智慧財產研究所、國立清華大學科技法律研究所、智慧財產培訓學院(TIPA) 

贊助單位：行政院國家科學委員會、行政院公平交易委員會、 經濟部智慧財產局 

 


